
Beantwoording vragen CDA -  werkprogramma Jeugd

Besluit B&W inzake 2e Rapportage Werkprogramma Jeugd 2019-2021. 
1. Waarom wordt er voor specialistische jeugdhulp niet met vaste medewerkers gewerkt, maar 
met personeel dat factureert?
Antwoord: Niet personeel maar ingekochte jeugdhulpaanbieders factureren de 
geleverde jeugdhulp. De specialistische jeugdhulp wordt uitgevoerd door vaste 
medewerkers in dienst van ingekochte jeugdhulpaanbieders.

2. Is de aanname juist dat, aangezien er meerdere scenario’s voor facturatiegedrag zijn 
uitgewerkt, er nog een slag te slaan valt op het gebied van grenzen stellen aan kosten?
2.1 Zo ja, wat kan er gedaan worden? Zo nee, waarom niet?
Antwoord vragen 2 en 2.1: Facturatie door jeugdhulpaanbieders verloopt via 
een gestandaardiseerd berichtenverkeer. Facturatie is vooral een indicatie van 
geleverde jeugdhulp en heeft geen effect op de jeugdhulpkosten. 
Facturatiegedrag heeft hierbij voornamelijk betrekking op de snelheid waarin 
jeugdhulpaanbieders facturen nadat de zorg is geleverd. Om tijdig in te spelen 
op kosten- en cliëntenverloop binnen de jeugdhulp is het namelijk helpend dat 
jeugdhulpaanbieders niet te lang wachten met het factureren van geleverde 
jeugdhulp. Ongeveer 85% van de jeugdhulp wordt gefactureerd in de maand 
volgend op de maand van levering (dwz: een vertraging van maximaal 60 
dagen na jeugdhulpverlening). Het resterend deel van de facturen komt na 
deze 60 dagen binnen als nagekomen facturen. De jeugdmonitor kan op basis 
van (historisch) facturatiegedrag berekenen welke bedrag (aan na te komen 
facturen) verwacht kan worden. Deze inschatting nemen wij als reservering 
voor na te komen facturen.

3. Er is geparticipeerd in enquêtes en onderzoeken om het tekort aan middelen in het sociaal 
domein te agenderen. Welke acties en resultaten zijn daar dan concreet uitgekomen om het 
financiële tekort te drukken, naast de lobby bij Kamerleden e.a.?
Antwoord:

- De gemeente Barneveld heeft bijgedragen aan een 
benchmarkonderzoek in 2019: 
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/rapporten/2019/04/24/ben
chmarkanalyse-uitgaven-jeugdhulp-in-26-gemeenten. O.a. dit rapport 
is door de VNG ingezet in de onderhandelingen met het Rijk met als 
resultaat extra middelen voor de Jeugdhulp voor de periode 2019-
2021.

- De gemeente Barneveld (vertegenwoordigd door Foodvalley) heeft in 
mei 2020 een poging gedaan om in de VNG-Commissie Zorg, Jeugd en 
Onderwijs een voorgestelde uitstel van de invoerdatum voor het 
gewijzigd woonplaatsbeginsel te voorkomen door een alternatief 
scenario voor te stellen. Dit heeft echter niet het gewenste resultaat 
opgeleverd. De minister van VWS heeft op 19 mei in een brief naar de 
Tweede Kamer alsnog het besluit genomen om het woonplaatsbeginsel 
een jaar later in te laten gaan, per 1 januari 2022.  
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- Verder heeft deze maand een overleg plaatsgevonden met VWS en OCW 
op verzoek van de gemeente Barneveld en de regionale 
samenwerkingsverbanden over de doorplaatsing van voogdijkinderen in 
de Glind als gevolg van de sluiting van De Hoenderloo Groep. Eén van 
de uitkomsten van het overleg is dat VWS een vervolgoverleg zal 
initiëren met de VNG om de werking van het woonplaatsbeginsel te 
bespreken. Dit overleg zal in december plaatsvinden. Inzet van 
Barneveld blijft om tot een overgangsoplossing te komen door alvast te 
werken volgens het nieuwe woonplaatsbeginsel in aanloop naar 2022.

4. Wat is de gemiddelde wachttijd van een patiënt in de WMO vanaf het moment dat 
deze om een voorziening vraagt en dat deze een goed- of afkeuring krijgt?
Er zitten gemiddeld 40 dagen tussen de datum melding WMO en de datum beschikking WMO 
(Q1, Q2 en Q3 2020). 


